
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/13362.

Benyújtás dátuma: 2020-10-21 18:15

Parlex azonosító: 1GSOJLEB0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Bangóné Borbély Ildikó (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Influenza elleni védőoltás: aki kapja, marja?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Orbán Viktor miniszterelnök szeptember 11-én a Kossuth Rádióban bejelentette, hogy a rendkívüli 
helyzetre való tekintettel idén mindenki, aki kéri, ingyen megkaphatja az influenza elleni 
védőoltást.

A probléma az, hogy a teljes lakosság potenciális beoltásához nem rendeltek megfelelő mennyiségű 
védőoltást, pusztán ugyan annyit, mint amennyit a tavalyi években is. Ez az Emberi Erőforrások 
Minisztériumának közleménye alapján 1,3 millió oltóanyagot jelent. Ezen felül a napokban 
beszereztek még 100 ezer oltóanyagot, de ez összesen még így is csak 1,4 millió egység.

Ez probléma, hiszen ekkora mennyiségnél az, a Kossuth Rádióban a Miniszterelnök által tett 
kijelentés, miszerint mindenki megkaphatja ingyen az influenza elleni oltást egyszerűen nem igaz. 
Azok kaphatják meg, akik mindenkit megelőzve be tudnak jelentkezni az oltásra, azok, akik 
gyorsabbak tudnak lenni másoknál, esetleg olyan kapcsolatokkal rendelkeznek, ami a sor elejére 
kerülésben segíti őket.

Már most több levelet és megkeresést kaptam, amelyben olyan emberek panaszkodtak az oltóanyag 
hiányára, akik évek óta rendszeresen beadatják maguknak a védőoltásokat. Beszámolnak arról, 
hogy az oltóanyag hiánycikk jellegére tekintettel nem tudnak számukra a gyógyszertárakban 
oltóanyagot adni, de olyan engem megkereső is volt, akinek a patikai rendszerében feltüntették, 
hogy az oltóanyag beszerzéséhez az operatív törzs döntését várják.

Az engem megkeresők között olyanok is voltak, akiknek koruk vagy betegségük miatt egyáltalán 
nem mindegy, hogy milyen oltóanyagot kapnak, hiszen léteznek kisebb kockázatú szerek is. Ez a 
kisebb kockázat pedig rengeteg számít a kisgyermekek, az idősek, a krónikus betegek, de sok más 



honfitársunk számára is.

Az EMMI korábbi közleménye alapján nyilván tudható, hogy az elmúlt években csak a 
rendelkezésre álló oltóanyagok felét adták be, azonban bizonyára Miniszter Úr is belátja, hogy az 
idei év nem feleltethető meg a korábbi éveknek az influenza tekintetében sem és nem lehet ingyenes
oltás lehetőségét megfelelő felkészülés nélkül „csak úgy” bejelenteni.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Hogyan akarják biztosítani, hogy valóban mindenki megkapja az influenza elleni oltást, aki azt 
kéri?

2) Hogyan kívánják biztosítani, hogy mindenki az egyéni körülményeinek (életkor, fennálló 
betegség) leginkább megfelelő influenza elleni oltást kapja meg? Végeztek-e felmérést arról, hogy 
hány olyan ember van, akinek a kisebb kockázatú oltóanyagot kell beadni? Amennyiben igen, 
számukra hogyan biztosítják ezeket az anyagokat, amennyiben nem, miért nem?

3) Az ingyenes influenzaoltások gondolata látszólag hirtelen jött a Kormánynak és nem látható, 
hogy Miniszterelnök Úr bejelentésére felkészültek volna. Milyen előkészítő eljárásokat folytattak le
annak érdekében, hogy minden magyar állampolgár megkaphassa ingyen az influenza elleni 
védőoltásokat?

4) Amennyiben úgy gondolták, hogy a korábbi években beszerzett oltóanyag-mennyiség elegendő 
lesz és ezért nem rendeltek többet, akkor miért szereztek be még egy százezres készletet az elmúlt 
napokban?

5) Az oltóanyagok- és gyógyszerek előállítása egy kiterjedt beszerzési láncok keresztül történik, 
ahol az oltóanyag- és gyógyszergyártási igényeket, a legtöbb esetben, jóval előre kell jeleznie az 
országoknak, vállalatoknak. Az ilyen készítmények előállítása nem véletlenszerűen, hanem adott 
esetben évekre előre tervezett módon történik. Hogyan kívánnak új oltóanyagot beszerezni, ha 
elfogytak azok az oltóanyag- és gyógyszergyártási kapacitások, amelyek az influenza elleni 
oltóanyagokra vonatkoznak?
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